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De Commissie voor Mobiliteit en Openbare Werken behandelde op 30 juni 2011 het voor-
stel van resolutie betreffende de oprichting van een proefproject voor ledverlichting1 langs 
autosnelwegen in Vlaanderen (Parl. St. Vl. Parl. 2010-11, nr. 1107/1).

De bespreking sloot thematisch aan bij de gedachtewisseling over het Lichtplan van me-
vrouw Hilde Crevits, Vlaams minister van Mobiliteit en Openbare Werken2, die vooraf-
gaand in dezelfde vergadering werd gehouden.

1. Toelichting door de heer Sas van Rouveroij

De heer Sas van Rouveroij verklaart dat het voorstel van resolutie is opgesteld nadat de 
indieners vernamen dat het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) op het autosnelwegen-
net een hele reeks verlichtingspalen aan het vervangen was en nog zou vervangen. Daarbij 
rees bij de indieners de vraag of  het niet zinvol zou zijn bij de vernieuwing van verlich-
tingspalen meteen ook voor de verlichting zelf  te kiezen voor een hedendaagse uitvoering. 
Dat zou de verlichting zelf  ook milieuvriendelijker maken.

In Nederland werd rond die tijd de eerste autosnelweg met ledverlichting geopend.

Beide vaststellingen leidden tot voorliggend voorstel van resolutie, opgesteld door Open 
Vld en Groen!.

Het voorstel vraagt de minister om een proefproject met ledverlichting. Punt 1° van het 
beschikkende gedeelte is ondertussen al achterhaald; er is al een inventaris opgesteld van 
waar de verlichting op autostrades niet hoeft te worden vervangen. Wat het proefproject 
betreft, suggereert de heer van Rouveroij te kiezen voor een stuk autostrade met tweemaal 
twee rijbanen. Dat is het overwegende type in Nederland en op die manier kan men meer 
expertise ontlenen aan het Nederlandse proefproject. 

Punt 3° van zijn voorstel noemt de indiener inmiddels wat al te voluntaristisch. Het zou 
wellicht beter zijn de uitrol van de ledverlichting bij positieve evaluatie te starten “waar 
nuttig” in plaats van onmiddellijk op “alle autosnelwegen en gewestwegen”.

2. Bespreking

Mevrouw Griet Smaers ziet de meerwaarde van het voorstel niet in. Er is met het Licht-
plan van minister Crevits al tegemoetgekomen aan heel wat van de verzuchtingen van de 
indieners. Zij verwijst naar een vaststelling van mevrouw Eva Van den Bossche, afdelings-
hoofd Expertise Verkeer en Telematica van AWV tijdens de zopas gehouden gedachtewis-
seling3. De experte zei op basis van ervaringen met proefprojecten van oordeel te zijn dat 
op dit ogenblik ledverlichting niet de meest geschikte oplossing is voor wegen. Zij volgen 
wel de ontwikkelingen in de ledverlichting op de voet. Mevrouw Smaers neemt dan ook 
aan dat op het moment dat ledverlichting wel de meest aangewezen oplossing wordt voor 
wegenverlichting, AWV daarvoor zal opteren. Een proefproject is overbodig als men weet 
dat er al heel wat kennis is verzameld en er heel intense contacten zijn met de sector.

Overigens acht mevrouw Smaers een toepassing op alle gewestwegen te verregaand. Aan 
het voorstel van resolutie wordt trouwens al tegemoetgekomen door het voornemen om 
ook voor de belangrijkste stukken van de gewone gewestwegen een lichtplan op te stellen.

1 Led is de afkorting van ‘light emitting diode’, in het Nederlands: lichtuitstralende diode.
2 Gedachtewisseling over het Lichtplan van mevrouw Hilde Crevits, Vlaams minister van Mobiliteit en 

Openbare Werken. Verslag namens de Commissie voor Mobiliteit en Openbare Werken uitgebracht door 
mevrouw Griet Smaers en de heer Sas van Rouveroij (Parl. St. Vl. Parl. 2011-12, nr. 1347/1). 

3 Parl. St. Vl. Parl. 2011-12, nr. 1347/1, p. 15.
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Mevrouw Lies Jans sluit zich aan bij de opmerkingen van mevrouw Smaers. Uit de toe-
lichting van het Lichtplan blijkt dat het voorstel van resolutie eigenlijk zonder voorwerp 
is geworden. Ieder wegvak moet apart bekeken worden wat het al dan niet nodig zijn van 
verlichting en de meeste geschikte technologie betreft. Het lid heeft ir. Van den Bossche 
horen verklaren dat de optie ledverlichting telkens wordt bekeken maar dat het nog niet 
is gebleken dat die technologie opportuun is voor verlichting. Ze wordt wel al toegepast 
voor geleideverlichting.

De heer Steve D’Hulster gaat akkoord met het standpunt van beide voorgaande spreek-
sters.

Ook mevrouw Marleen Van den Eynde zegt een heel goede toelichting te hebben gekregen 
over het Lichtplan van AWV. Zij stelt vast dat wat verlichting betreft bij AWV bekwame 
mensen aan het werk zijn. Wellicht komt het voorstel van de indieners iets te vroeg. Beter 
ware nog even te wachten tot de technologie zijn volle rijpheid heeft bereikt.

De heer Sas van Rouveroij stelt een opmerkelijke eensgezindheid vast in de commissie om 
zijn voorstel af  te wijzen. Hij wijst er evenwel op dat het voorstel heel onschuldig is. 

Het eerste punt van het beschikkende gedeelte wil hij al schrappen: de gevraagde inven-
tarisatie is immers al gebeurd. Punt twee vraagt slechts een proefproject op een beperkt 
aantal kilometers naar keuze. En punt 3 geldt slechts onder voorwaarde van een positieve 
evaluatie. Bovendien is de indiener bereid de gevraagde uitrol te beperken tot “waar nut-
tig”. 

Voorzitter Jan Peumans wijst erop dat die wijzigingen aan het voorstel per amendement 
moeten worden aangebracht.

3. Amendementen

Een amendement (Parl. St. Vl. Parl. 2010-11, nr. 1107/2, amendement nr. 1), ingediend 
door de heren Sas van Rouveroij en Marino Keulen, strekt ertoe in het tweede streepje 
punt 1° te schrappen. Het amendement wordt verworpen met 9 stemmen tegen 4.

Een amendement (Parl. St. Vl. Parl. 2010-11, nr. 1107/2, amendement nr. 2), ingediend 
door de heren Sas van Rouveroij en Marino Keulen, strekt ertoe in het tweede streepje 
punt 3° te vervangen door: “3° bij een positieve evaluatie uitrol waar nuttig.”. Het amen-
dement wordt verworpen met 9 stemmen tegen 4.

4. Stemming

Het voorstel van resolutie betreffende de oprichting van een proefproject voor ledverlich-
ting langs autosnelwegen in Vlaanderen van de heren Sas van Rouveroij, Dirk Peeters en 
Marino Keulen en mevrouw Annick De Ridder wordt verworpen met 9 stemmen tegen 4.

Jan PEUMANS,
voorzitter

Karin BROUWERS,
verslaggever


